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A les primeres jornades sobre rassociacionisme de disminuïts físics 

Associacions de tot l'Estat debateii 
la situació dels minusvàlids a Lloret 

JOSEP PASTELLS 
Girona.— Representants d'asso

ciacions de tot l'Estat espanyol de
batran a Lloret de Mar la situadó 
dels minusvàlids a les diverses co
munitats autònomes i les activitats 
de les entitats que els agrupen en 
les primeres jornades sobre l'asso
ciacionisme dels disminuïts físics, 
que començaran avui i es clouran 
diumenge. La participació de mi
nusvàlids associats de les diferents 
comunitats autònomes servirà, bà
sicament, per analitzar quina és la 
realitat i el nivell de treball a cada 
punt de l'Estat, els objectius acon
seguits i les necessitats que encara 
no estan cobertes, sense oblidar, 
segons l'entitat gironina Minusvà
lids Associats (Mifas) que organitza 
les jornades, la importància que pot 
tenir la intervenció de l'Administra
ció i dels organismes competents 
en la problemàtica d'aquest 
col·lectiu. 

Pere Tubert, president de Mifas, 
assegurà ahir que «ja feia temps 
que teníem ía idea d'organitzar 
aquestes jornades, i hem aprofi
tat l'oportunitat que ens donava 
la celebració del desè aniversari 
de la nostra organització per dur
ies a terme». 

En la trobada, que es realitzarà a 
l'hotel Guitart Central-Park de Llo
ret, hi participaran dues persones 
per autonomia, a més d'uns deu 
integrants de Mifas i representants 
de diverses entitats, com ara el Real 
Patronato de Prevención y Aten-
ción a Persones con Minusvalía, 
l'ONCE i ricass. «Els membres de 
cada associació explicaran com 
han resolt els seus problemes, ja 
que, com és evident, no es pre
senten els mateixos conflictes a 
una ciutat de grans dimensions, 
com Barcelona, que a Girona». 

Aquestes jornades perseguei
xen, segons Pere Tubert, assolir el 
grau d'enteniment necessari per 
poder coordinar i federar les diver
ses associacions de disminuïts fí
sics existents a l'Estat, atès que, 
«actualment, malgrat l'existèn-
cia de la Cqprdinadora estatal de 

Membres de Mifas, en un acte festiu celebrat per l'organització. 

minusvàlids a Madrid i de la fede
ració COM a Barcelona, no hi ha 
res més que una disgregació 
d'organitzacions, de manera que 
cadascuna es limita a resoldre els 
seus problemes sense contactar 
amb les altres». 

Èls actes s'iniciaran amb una sè
rie de ponències, que aniran a cà
rrec dels representants de cada co-
munitat autònoma, les quals 
seguiran diferents taules rodones, 

. que serviran, segons el president de 
Mifas, «per valorar la situació 
dels serveis que ofereixen les di
verses associacions i dels treballs 
als quals poden optar els seus 
afiliats, així com també es parla
rà de les necessitats d'habitatge i 
formació que, en una societat en 
constant evolució, es presenten 

als minusvàlids». 
Diumenge 21, com a cloenda de 

les jornades i dels actes correspo
nents al desè aniversari de Mifas, se 
celebrarà un dinar de clausura al 
qual han estat convidats tots els 
socis de Mifas, preveient-se que hi 
assisteixi la directora general de 
l'Institut Català d'Assistència i Ser
veis Socials (Icass), Maria Àngels 
Tresserras. Precisament en el trans
curs d'aquest dinar, s'atorgaran els 
premis corresponents al concurs 
que, sobre la temàtica dels minus
vàlids, va ser convocat per Mifas en 
les modalitats de fotografia, dibuix, 
arts plàstiques i escrits. 

L'associació Mifas-, que actual
ment compta amb uns 850 afiliats, 
acaba de complir deu anys d'exis
tència, i si bé, segons el seu presi

dent, «en un principi teníem un 
caire més reivindicatiu i cultural, 
cada vegada ens estem estenent 
més a l'àmbit empresarial i de 
serveis». 

Les fonts d'ingressos de Mifas 
són, bàsicament, les subvencions 
rebudes per part dels organismes 
competents —que segons Pere Tu
bert encara no són, ni de bon tros, 
suficients— i el que s'obté de l'ex
plotació de diversos locutoris tele
fònics i pàrkings. 

Un projecte pendent, explicà 
Pere Tubert, és l'obertura d'una, 
miniresidència s Girona, «que po
drà encabir 12 persones i que es
tarà equipada per atendre les se
ves necessitats», encara que . 
manca signar un conveni amb la 
Generalitat. 

De moment, no es renoven catorze contractes 

Comfoisa preveu 
eliminar cent llocs de 
treball en cinc anys 

RICARD RESPLANDi 
Campdevànol.— Comforsa, so

cietat de la qual passaran a formar 
part el grup d'empreses de la Farga i 
Taga, preveu reduir cent llocs de 
treball en els propers cinc anys, 
segons que indicà ahir la seva direc
ció. Comforsa, després de signar el 
traspàs definitiu dels actius per part 
de les societats patrimonials, dis
sabte passat, es planteja un. nou 
procés de reconversió de llocs de-
treball, que ha^de conduir la nova 
societat, segons el mateix acord, 
«a la reducció de cent llocs de 
treball en un termini no superior 
als cinc anys». 

El primer pas, segons Antoni Llo
renç, director general de Comforsa, 
és la decisió de no renovar el con
tracte a catorze persones que 
«eren a l'empresa de forma tem
poral». Segons Llorenç, la situació 
actual de l'empresa, després de re
prendre's l'activitat dilluns, «és de 
total normalitat», i afirmà què la 
reducció de llocs de treball es faria 
«amb jubilacions anticipades \ 
baixes incentivades, sense trau

matismes». En aquest sentit, indi
cà que ahir es va tractar amb uns 
quaranta treballadors la possibilitat 
d'acollir-se a un pla de jubilació 
anticipada-

Aquesta mesura és, a criteri de 
Llorenç, «una de les previstes per 
aconseguir els objectius de la 
nova societat, que no és altre que 
adequar la plantilla segons el nou 
pla de reflotament de les empre
ses de Comforsa». 

D'altra banda, el secretari gene
ral de Comissions Obreres a Catalu
nya, Josep Lluís López Bulla, que 
va ser ahir a Girona, va declarar-se 
satisfet amb l'acord establert per a 
la Farga, «perquè s'ha evitat un 
desastre humà a la comarca del 
Ripollès». López Bulla negà que el 
sindicat tingués poc interès en un 
acord perquè pretengués ser el ges
tor per buscar el soci tecnològic, a 
través de la proposta de l'industrial 
Pérez Camacho, i afirmà que 
aquestes insinuacions «no tenen 
cap mena de sentit». El dirigent de 
\a central sindical afirmà que «em 
dol que algú pugui pensar així». 

Es planteja suspendre les emissions 

L'Ajuntament de Pals no 
vol parlar, de moment, 

sobre Ràdio Liberty 
DdeG 

Pals.— L'Ajuntament de Pals no 
es pronunciarà sobre la possibilitat 
que Ràdio Liberty, emplaçada en el 
seu terme municipal, deixi d'eme
tre, ni sobre el futur de les instal·la
cions, fins que tingui coneixement 
oficial dels fets. L'alcalde de Pals, 
Pere Servia, afirmà ahir que desco
neixia que Ràdio Liberty es plante
gés la possibilitat de suspendre les 
emissions que realitza perals països 
de l'est d'Europa, i indicà que l'A
juntament declinava prendre cap 
posició sobre el futur de les instal-
.lacions fins que no hi hagi cap 
decisió de forma oficial. En aquest 
sentit. Servia afirmà que, «de mo
ment, l'emissora s'emplaça en 
uns terrenys de propietat estatal, 
i hi ha un pla general a complir i 
que és l'objectiu immediat de 
l'Ajuntament». 

Ràdio Liberty, segons va poder 
saber aquest, diari, podria deixar 
d'emetre properament, d'acord 
amb l'evolució política que està 
produint-se als països de l'Est. En 
tot cas, si les instal·lacions d'aques-

Pere Servia. 

ta emissora deixessin d'emetre, no 
voldria dir que necessàriament 
s'hagués de desmantellar ei 
complex. 

L'Escola munícipal 
d'adults de Cassà 
de la Selva aplega 
propdedosoeiits 
alumnes 

X.R. 
Cassà do la Selva.— L'Escola 

d'adults municipal de Cassà de 
la Selva aplega, aquest curs, 
prop de dos-cents alumnes, els 
quals estan repartits en una dot
zena de cursos. A més, es du a 
terme un curs d'alfabetització, 
al qual assisteixen onze alumnes 
d'origen africà d'ambdós sexes, 
residents a la vila des de fa poc 
temps. 

Per dur a terme tots aquest 
cursos (català B, català C, grup 
de conversa, francès, anglès — 
en tres nivells—, treballs ma
nuals, tall i confecció, accés a la 
universitat, graduat i postgra-
duat), l'Escola d'adults disposa 
dels locals habilitats a la Llar del 
jubilat i a can Vall-llovera, alhora 
que es té previst d'arranjar la 
sala de plens de l'antic Ajunta
ment per a sala d'actes i exposi
cions, la qual comptarà amb te
levisió i vídeo. També s'estudia 
l'organització d'altres cursets 
més intensius durant aquest tri
mestre, com els de cuina i 
maquillatge. 

L'Escola municipal, sota la 
coordinació de la regidora de 
Cultura, Maria Dolors Saura, 
compta amb el patrocini de l'A
juntament de Cassà de la Selva, 
la Generalitat de Catalunya, la 
Diputació provincial i la Cambra 
de Comerç de Sant Feliu de Guí
xols. El professorat és compost 
per Manuel Miralles, Xavier Fà
brega, Montse RuscaJleda, 
Brenda Walton, Carme Porsell, 
Rosa Maria Ferrando, Teresa 
Estrany, Enric Bagué, Carme 
Garcia, Isabel Carbó i Teresa 
Romaguera. 

Aquest col·lectiu desenvolu
pa, esporàdicament, d'altres ac
tivitats extraescolars, com són 
les excursions didàctiques, l'a
nada al teatre i les tradicionals 
reunions i sopars, per la qual 
cosa es manté una bona 
germanor. 

En aquest sentit, Maria Do
lors Saura ha manifestat el desig 
d'anar, d'aquí a pocs dies, a 
visitar l'exposició de dinosaures 
al Museu de la Ciència; una altra 
sortida a Barcelona per anar a 
veure una obra de teatre; i la 
preparació d'una nova setmana 
cultural, que es podria dur a 
terme, juntament amb la Colla 
Excursionista, coincidint amb 
els actes programats anualment 
per Sant Jordi. 

EIConseH 
comarcal del 
Gironès facilita 
secretaria Canet 
d'Adri 

DdeG 
Girona.— El Consell comarcal 

del Gironès i l'Ajuntament de 
Canet d'Adri han subscrit un 
acord conforme al qual es desig
na Josep Maria Beltran i Reig 
com a secretari interventor d'a
questa Ipcalitat. L'Ajuntament 
de Canet d'Adri, que es trobava 
sense secretari, va decidir aco
llir-se a la normativa legal se
gons la qual el consell comarcal 
estava obligat a facilitar-li un 
secretari interventor. 

La designació ha estat possi
ble mercès al conveni subscrit 
amb la Diputació de Girona, i 
constitueix una solució provisio
nal al problema de la població 
que ha estat possible mercès a 
les facilitats donades per l'alcal
de de Sarrià de Ter, on exerceix 
com a secretari Beltran. 
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